
Zpráva starosty sboru dobrovolných hasičů v Podbřezí a Skalce za rok 2023 ze dne 6. 1. 2024 

 

Vážení hosté, dámy a pánové, sestry a bratři hasiči. Co nejsrdečněji Vás vítám zde v hostinci Skalka na 

výroční valné hromadě sboru dobrovolných hasičů v Podbřezí a Skalce. Nacházíme se na prahu 

nového roku, a to roku 2024.  A jako pokaždé je třeba zhodnotit naši činnost za ten uplynulý. I v loni 

byla naše činnost nadmíru bohatá a řídila se plánem práce. 

A teď již k jednotlivým akcím.  

   Každý kalendářní rok již tradičně zahajujeme výroční valnou hromadou zde v hostinci 

Skalka. Loni se konala 7. ledna. Po přednesení zpráv starosty, velitele, pokladníka a revizní 

komise byl navržen a schválen plán práce. Dále jsme odměnili některé naše činné členy. Také 

jsme zde společně zhlédli dobové fotografie a fotky z naší bohaté činnosti.  

    Naší druhou akcí, po roční pauze způsobené covidem, byl tradiční hasičský ples, který se 

uskutečnil 11. února zde v hostinci. K poslechu a k tanci vyhrávala skupina TROP z Olešnice 

v Orlických horách.  O příjemné zpestření plesu se postaralo naše mládí. Předvedli nám 

pohádku O Popelce v zábavném podání. Všem, kteří učinkovali, patří naše poděkování. 

Vyvrcholením plesu bylo půlnoční losování naší bohaté tomboly. I tady se patří poděkovat 

všem, kteří do tomboly přispěli. Doufám, že v podobném duchu bude i ples letošní, který se 

uskuteční 10. února. Všichni jste srdečně zváni.  

    Dne 24. února jsme byli pořadateli výroční valné hromady okrsku č. 2. Dobruška. Rád bych 

zde poděkoval provozovateli hostince Leošovi Janskému a  také všem, kteří se podíleli na 

přípravě této výroční valné hromady. 

   Velké poděkování patří Toníkovi Novotnému mladšímu, který se nezalekl výzvy „ Požární 

ochrana očima dětí“ a stal se na chvíli učitelem kreslení a s dětmi z kroužku mladých hasičů 

v knihovně na obecním úřadě namalovaly krásné obrázky. Ty byly zaslány na Okresní sdružení 

do Rychnova nad Kněžnou, kde porota vybrala nejlepší kresby. I naši malíři byli úspěšní a 

v okresním kole uspěli. Štěpán Novotný se se dvěmi kresbami umístil na 1. a 2. místě. Marek 

Kovář obsadil pěkné 3. místo. A speciální cenu ještě získala Klára Novotná. Vyhodnocení 

proběhlo na stanici v Kostelci nad Orlicí, kde děti obdržely věcné dary. Malířům děkujeme za 

vzornou reprezentaci našeho sboru. Věřím, že i v letošním roce se naši zástupci zúčastní.  

   Další akcí dle plánu práce byl po delší době výlet, který byl naplánován na 6. května, ale 

z důvodu obsazenosti muzea byl termín přesunut na 29. dubna. V brzkých ranních hodinách 

vyrazil autobus s účastníky směr Čechy pod Kosířem. Před 9. hodinou jsme již stáli u muzea 

historických kočárů, kde nás čekal skvělý průvodce a majitel v jedné osobě, pan Obr. 

Prohlídka byla úžasná a na návštěvnících zanechala velký dojem. Poté jsme se odebrali 

k prohlídce tamního zámku. Trochu radosti z výletu nám zkazila dešťová přeháňka, ale o to 

lepší byl oběd. Někteří účastníci stihli navštívit i hasičské muzeum. Posledním místem našeho 

výletu byl pivovar Holba v Hanušovicích. Sice jsme tam dorazili o pár minut později, ale 

prohlídku s ochutnávkou jsme si užili naplno. Pivu nebylo co vytknout, jak bylo vidět na 

prázdných půllitrech. V pivovarské restauraci jsme také povečeřeli a pak hurá domů. 

Poděkování patří panu řidiči z firmy  Jarkovský, který na posledním kruhovém objezdu před  



domovem udělal pro účastníky skandované kolečko. Poděkovat bychom chtěli i obecnímu 

zastupitelstvu za finanční podporu na autobus. Věřím, že se výlet vydařil a všichni zúčastnění 

byli spokojeni.  

   V sobotu 2. května se konalo v Čánce okrskové cvičení. Zprávu uslyšíte z úst našeho velitele. 

Já se v tomto termínu účastnil návštěvy hasičských sborů Nitranského okresu na Slovensku, 

kde bylo k vidění mnoho zajímavostí a získal jsem zde hodně poznatků.  

   Na červen, a to konkrétně druhého, bylo domluveno setkání a soutěž „ O pohár starostky 

obce Podbřezí“ Setkání a soutěž byla pro družstva jak skalecká,  tak i lhotecká. Celkem se 

zúčastnilo 9 družstev. O hladký průběh přátelského setkání a soutěže se zasloužili především 

Toník s Vráťou a samozřejmě další členové pořadatelé. Ač se družstva snažila sebevíce, 

každému nějaký ten šotek výsledný čas zhoršil. Jako poslední přišli na útok nejzkušenější 40+ 

a s nejlepším časem převzali z rukou starostky pohár pro vítěze. Myslím, že byly nakonec 

spokojeni všichni. Někteří měli radost z poháru, sestry z nových triček,  jiní z guláše, piva a 

jiných dobrot. Další zase ze setkání a dobré zábavy.  

   Přiblížila se doba dovolených a odpočinku. My jsme na srpen měli naplánovanou taneční 

zábavu na hřišti pod zámkem. Přálo nám počasí a tomu odpovídal i počet zúčastněných. 

K tanci i poslechu zahrála skupina Rocksorry. Velké poděkování patří všem pořadatelům a 

brigádníkům za pomoc při organizaci a zabezpečení této akce.  

   Dne 31. srpna jsme se sešli v počtu pěti členů a členek, abychom oprášili naši historickou 

techniku. Dne 2. září jsme byli pozváni sborem dobrovolných hasičů v Hrošce na jejich  oslavy 

150tého výročí od založení sboru. Oslavy začaly v 10 hodin vysvěcením nového praporu u  

kapličky a průvodem do areálu koupaliště, kde probíhal hlavní program. Náš sbor 

reprezentovali Eva Stodůlková, Lenka a Pavel Mervartovi, Zdeněk Doubravský a řidič Vráťa 

Cvejn. Vystavovali jsme naši motorovou stříkačku z roku 1934 a vozidlo Magirus  vybavené 

stříkačkou PS 8 a PS 2. S praporem jsme se zúčastnili průvodu a svěcení jejich praporu. Krásné 

počasí a příjemné prostředí s výstavou historické a současné techniky i bohatý program 

zpříjemnily tyto oslavy.  

   Na 9. září jsme měli naplánován Skalecký srandamač, ale většina organizátorů byla v tomto 

čase mimo obec. Vlastně podobná akce se konala 2. června v podobě soutěže „O pohár 

starostky“ Výbor sboru se na svém jednání rozhodl Skalecký srandamač neuskutečnit. O to 

více se budeme těšit na letošní ročník a pěkně si to užijeme. 

    Poslední kolonkou v plánu práce je již tradiční Kateřinské posvícení. To se loni konalo 

v termínu 25. – 27. listopadu. Než samotné posvícenské veselí začalo, bylo třeba poklidit 

náves od spadaného listí. Brigáda se uskutečnila 25. listopadu v dopoledních hodinách. Večer 

jsme se sešli v hostinci na zábavě s kapelou Rocksorry. O dobré jídlo a pití nebyla nouze a 

tentokrát ani hospoda nepraskala ve švech. Pondělní posvícení začalo mší svatou v zámecké 

kapli. Odtud vyšel nezvykle dlouhý průvod s kapelou Valanka k pomníku, kde za náš sbor 

Tomáš Sládek s přítelkyní položili věnec. Program dále pokračoval v místním hostinci 

vystoupením dětí ze základní školy. Následovala volná zábava s dámskou volenkou. Večerní 

Zlatá hodinka probíhala v doprovodu skupiny Memory. Touto cestou děkujeme všem 



účastníkům za návštěvu. Velké díky patří pořadatelům, hostinskému Leoši Janskému, 

majitelům zámku a v neposlední řadě obecnímu zastupitelstvu za finanční příspěvek. 

   A nyní něco málo k technice. Do sboru byla zakoupena stříkačka PS 12, která je v současné 

době na repasi u našeho strojníka Vráti Cvejna. Dále byl zakoupen nový sportovní sací koš. 

Pro sportovní účely naše družstva obdržela dar od Vráti Cvejna v podobě sady sportovních 

hadic. Moc a moc děkujeme. V letošním roce budeme pořadateli okrskového cvičení. Akce se 

bude konat 11. května. Přijďte podpořit naše družstva do prostor areálu hřiště.  

   Další činností mimo plán práce je kroužek mladých hasičů. Kroužek vede Antonín Novotný a 

Vráťa Cvejn. Touto cestou prosíme rodiče, aby i nadále vedoucím pomohli. Moc děkujeme za 

výchovu naší budoucí generace hasičů. Poděkování patří i našim nadšencům, těm starším, 

kteří se starají a historickou techniku a z vlastních zdrojů pořizují stále nové kousky k repasi a 

také těm mladším, kteří vždy s velkým úspěchem reprezentují náš sbor na soutěžích.  

Nezapomínáme však ani na naše starší členy a jubilanty, které rádi navštěvujeme.  

   V roce 2025 bude náš sbor slavit 140. výročí od založení. Oslava bude spojena se setkáním 

rodáků. K tomuto výročí bude vydána kniha o historii a současnosti sboru, která je již z velké 

části zpracována. Touto cestou prosím, aby do konce ledna byly dodány články, které ještě 

chybějí.  

   K naší pravidelné činnosti ke konci každého roku patří také inventura majetku SDH. 

   Závěrem bych chtěl poděkovat, v dnešní nelehké době, především členům výboru za jejich 

práci pro sbor, jejím rodinným příslušníkům pak za toleranci, dále všem činným členům, 

zastupitelstvu obce Podbřezí a všem našim sponzorům. Stojíme na prahu nového roku, který 

je ve znamení 160. výročí od založení prvního hasičského sboru. Chtěl bych Vám z tohoto 

místa popřát v tomto roce hodně zdraví, štěstí a spokojenosti. 

Děkuji za pozornost. 

Starosta SDH Pavel Mervart 

 


